



## مشروع قرار حول التنمية البشرية في آسيا

جديد

APA/Plenary/SC-Social/Draft Res/2019/13

16 كانون الأول / ديسمبر 2019

نحن أعضاء الجمعية البرلمانية الآسيوية،

**إذ نستذكر** التزامنا بأهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة للسنوات 2015-2030، والتي تشمل القضاء على الفقر وتركز على تأمين الصحة الجيدة والرفاه والتعليم والعمل المناسبين والنمو الاقتصادي،  
**وإذ نجدد التأكيد** على أهداف الجمعية البرلمانية الآسيوية لتسخير التعاون بهدف استخدام الموارد البشرية والطبيعية وضمان مصالح الدول الأعضاء كافة؛  
**وإذ نذكر** البرلمانات أعضاء الجمعية البرلمانية الآسيوية باتخاذ إجراءات جماعية لدعم الحكومات والأطراف الفاعلة الأخرى في المنطقة، ولتعزيز تبادل الآراء والخبرات مع البرلمانات من المناطق الأخرى ضمن سياق القضاء على الفقر وتعزيز المساواة؛

**وإذ ندرك** أن التنمية البشرية هي مسار تراكمي واسع النطاق لا يعنى بالنواحي المالية والاقتصادية فحسب، بل إنه يتناول أيضاً النواحي الاجتماعية والثقافية والصحية والسياسية نظراً إلى أن الهدف النهائي لهذا المسار هو هدف إنساني؛  
**وإذ نؤكد** على الحاجة إلى تدريب القوى العاملة والموارد البشرية الآسيوية بغية تحقيق أحد أهم سمات العولمة الاقتصادية من خلال تعزيز قدراتهم التنافسية في سوق العمل العالمي بينما يجري استثمار دينامية العولمة التي من شأن توازن القوة الاقتصادية فيها أن تتغير باستمرار؛

فإننا

1. **نقترح** إنشاء مركز تدريب فني ومهني تحت مظلة الجمعية البرلمانية الآسيوية لبذل جهود مشتركة لدفع التنمية المستدامة قدماً.



2. نشجع على وضع معيار موحد لعملية بناء القدرات الوطنية.
3. نعزز التنسيق القائم على المعايير القياسية المهنية التي يحددها المهنيون في سوق العمل.
4. نحث البلدان الغنية في آسيا على دعم مشروع مركز التدريب المقترح وعلى تشجيع برلماناتها لاتخاذ إجراءات على طريق تحقيق هذا الهدف بما ينسجم مع أهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة.





## Draft Resolution on “Human Development in Asia”

New  
APA/Plenary/SC- Social/ Draft Res/2019/13  
16 December 2019

*We, the Members of the Asian Parliamentary Assembly,*

**Recalling** our commitment with the United Nations Sustainable Development Goals for the years 2015-2030, which includes poverty eradication and focuses on providing good health, welfare, appropriate education and work, and economy growth;

**Reaffirming** on APA Goals to harness cooperation to use enormous human and natural resources, and to ensure the interests of all member states;

**Reminding** parliament members of APA to take collective procedures for supporting governments and other active parties in the region, and to promote the exchange of opinions and expertise with parliaments from other regions, in the context of poverty eradication and promoting equality;

**Recognizing** that human development is an extensive and accumulative process that, does not only it care for the financial and economic aspects, but it also covers social, cultural, health, and political aspects, as its ultimate goal is human;

**Affirming** on the need to train Asian manpower and human resources to realize one of the most important feature of economic globalization by enhancing their competitive capabilities in the world market while utilizing the dynamics of globalization in which the balance of economic power keeps changing;

We therefore,

1. **Suggest** creating a technical and professional training center under the umbrella of the APA to provide joint efforts to push sustainable development forward.
2. **Encourage** setting a unified criterion for national capacity building.
3. **Promote** coordination based on professional standards that are set by professionals in the work market.
4. **Urge** rich countries in Asia to support the proposed training center project and encourage their parliaments to take steps towards the realization of this goal in compliance with the United Nations Sustainable Development Goals.